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P R O T O K Ó Ł    Nr XIX.2017

ze zwyczajnej XIX sesji Rady Gminy Szudziałowo
odbytej w dniu 17 lutego  2017 roku.

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy. Rozpoczęła się
o godz. 13 30 , a zakończyła o godz. 15 00

Na  stan  15  Radnych  w  sesji  uczestniczyło  12,  zgodnie  z  załączoną  listą
obecności.
 

Obecni:

1. Baranowski Krzysztof

2. Borowik Daniel

3. Bułatewicz Wojciech

4. Fiłonowicz Mariusz

5. Ignatowicz Ryszard

6. Kędyś Elżbieta Irena

7. Łapiński Mariusz

8. Olchowik Danuta

9. Oleksza Sławomir

10.Onoszko Michał Antoni

11.Stasiewicz Jerzy Zbigniew

12.Worobiej Wiesław

Nieobecni usprawiedliwieni:

1. Charytoniuk Ewa

2. Miakisz Jolanta

3. Olchowik Leszek
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Udział  wzięli:

1. Tadeusz Tokarewicz - Wójt Gminy

2. Anna Czeremcha - Skarbnik Gminy

3. Maliszewska Aneta - Sekretarz Gminy

4. Bohdan Olchowik - Dyrektor Zespołu Szkół w Szudziałowie

5. Ewa Skórska - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Babikach

Sesję prowadziła Pani Elżbieta Irena Kędyś – Przewodnicząca Rady Gminy
Szudziałowo.

Po dokonaniu otwarcia, przywitaniu przybyłych oraz krótkim przedstawieniu
tematyki obrad przedstawiła  projekt porządku. Poinformowała, że w porównaniu
do proponowanego porządku ujętego w zaproszeniu dodaje się sprawę nawiązania
współpracy z samorządami Ukrainy.

Porządek  bez  uwag został  przyjęty  12 głosami,  bez głosów przeciwnych
i bez  wstrzymujących się.

Porządek:

 
1. Otwarcie.
2. Ustalenie porządku.
3. Przyjęcie  uchwały  w  sprawie  projektu  dostosowania  sieci  szkół  do

nowego ustroju szkolnego.
4. Rozpatrzenie  wniosku w sprawie uznania drzewa za pomnik przyrody.
5. Nawiązanie współpracy z samorządami Ukrainy.
6. Wolne wnioski.
7. Odpowiedź na wolne wnioski.
8. Przyjęcie protokołu z XVIII sesji.
9. Zamknięcie obrad.

Ad.1.

Jak wyżej w niniejszym protokole.

Ad.2.
Jak wyżej w niniejszym protokole.

Ad.3.

Materiały będące przedmiotem obrad były w posiadaniu Radnych. 
(Kopie materiałów w załączeniu).
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 Pan Tadeusz Tokarewicz   Wójt Gminy stwierdził między innymi:
 Całość  zagadnień  związanych  z  dostosowaniem  sieci  szkół  do  nowego

ustroju szkolnego została przedstawiona podczas posiedzenia Komisji Rady
Gminy.

 Uchwała w ciągu 21 dni podlega zaopiniowaniu przez Podlaskiego Kuratora
Oświaty.

 Po tym Rada  Gminy  do końca  marca  podejmie  ostateczną  uchwałę  w tej
sprawie.

W dyskusji  wyjaśniono sprawę ujęcia  miejscowości  Słoja  do sieci  Szkoły
Podstawowej  w  Babikach  oraz  konieczność  dopisania  do  nazw  szkół
w Szudziałowie obowiązujących imion szkół.

Po  tym   Przewodnicząca  Rady  Gminy  odczytała  projekt  uchwały  wraz
z załącznikami i poddała pod głosowanie.

Uchwałę  przyjęto 12 głosami. Nie było głosów przeciwnych i wstrzymujących się.

UCHWAŁA  Nr XIX.112.2017

stanowi w protokole stronę Nr 8.

Ad.4.

Pani Elżbieta Irena Kędyś   -  Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała,  że
osobiście sprawdziła w Wierzchlesiu usytuowanie drzewa, w stosunku do którego
wpłynął wniosek o uznanie go za pomnik Przyrody.       

(Radni Byli w posiadaniu kopii wniosku). 

W sprawie wypowiadali się Radni . Z ich wypowiedzi wynikało, że nie jest
celowym ustanawianie pomnika przyrody. Radny Mariusz Fiłonowicz wyjaśnił  , że
kapliczki wotywne zostały zawieszone na drzewach i „przywrócone do społecznego
kulturowego odbioru”

Wójt Gminy wyjaśnił, że drzewo znajduje się w pasie drogi powiatowej. Na
wniosek  Powiatowego  Zarządu  Dróg,  który  jest  właścicielem  drzewa  toczy  się
postępowanie administracyjne dotyczące wycięcia drzewa.

Po dyskusji biorąc pod uwagę treść wypowiedzi Pani Elżbieta Elżbieta Kędyś
poddała pod głosowanie wniosek o odmowne załatwienie wniosku zmierzającego
do uznania drzewa za pomnik przyrody.

Wniosek  przyjęto  12  głosami.  Nie  było  głosów  przeciwnych  oraz
wstrzymujących się.
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Ad.5.

Pan  Tadeusz   Tokarewicz   -  Wójt  Gminy  wyjaśniając  powód  przedłożenia
projektu  uchwały  odnośnie  nawiązania  współpracy  z  samorządami  Ukrainy
stwierdził:

 Poszukując partnera do współpracy transgranicznej prowadzono też rozmowy
z przedstawicielami samorządów z Ukrainy. 

 Obecnie z ich strony również wynikła taka potrzeba. 
 Mimo,  że  nawiązano  współpracę  z  samorządami  Białorusi  to  celowe  jest

także nawiązanie współpracy z samorządami Ukrainy.
 Jest to korzystne dla obu stron.

Głos zabrali:

Pani Elżbieta Irena Kędyś
 Współpraca jest korzystna dla obu stron. Należy sobie wzajemnie pomagać.

Pan Wojciech Bułatewicz
 Jakie zadania do realizacji mogą być realizowane w ramach takiej współprac?

Pan Tadeusz Tokarewicz   Wójt Gminy
 We  współpracy  z  partnerami  w  ramach  projektów  transgranicznych

złożyliśmy  dokumenty  o  dofinansowanie  budowy  drogi  Szudziałowo  –
Słójka Borowszczyzna i zakup samochodu strażackiego. Przy realizacji zadań
partnerem  jest  strona  polska.  Nawiązanie  współpracy  może  zaowocować
w przyszłości realizacją wspólnych projektów. 

 Przy realizacji zadań liderem jest strona polska.

Po tym Pani Elżbieta Irena Kędyś odczytała projekt uchwały i poddała pod
głosowanie.

Za przyjęciem uchwały było 12 radnych. Nie było głosów przeciwnych
i wstrzymujących się.

UCHWAŁA  Nr XIX.113.2017

stanowi w protokole stronę Nr 13.
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Ad.6.

W wolnych wnioskach głos zabrali:

Pan Jerzy Zbigniew Stasiewicz

 Zapewnić sprawny i bezpieczny środek transportu by nie powtarzały się fakty
awarii  autobusu  dowożącego  dzieci  do  szkoły  w  Babikach.  Ostatnio
w  autobusie  zapaliła  się  komora  silnikowa.  W  trosce  o  dzieci  i  ich
bezpieczeństwo  oraz  o  punktualne  przejazdy  na  trasie  dowożenia  jest  to
bardzo ważne.

Pani Ewa Skórska  - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Babikach
 Zapłon  w  autobusie  nastąpił  po  wyjeździe  z  placu  szkoły.  Opiekunka

wyprowadziła  uczniów  z  pojazdu,  a  kierowca  zdołał  ugasić  ogień.
Podstawiony został inny pojazd.

 W  dniu  wczorajszym  stan  pojazdu  dowożącego  uczniów  sprawdzała
inspekcja drogowa.

Pan Michał Antoni Onoszko
 Czy prawdą jest, że Starostwo Powiatowe wycofuje się z przebudowy drogi

do Minkowiec?

Pan Stanisław Nicewicz
 Jakie powody są niedogrzania budynku hali sportowej?
 Czy była badania wody odprowadzanej z oczyszczalni ścieków?
 Czy stan finansów gminy jest dobra, że zatrudnia się Sekretarza Gminy?
 Jaka wielkość jest zobowiązań wymagalnych?

Pan Wiesław Worobiej
 Czy  bierze  się  pod  uwagę  wniosek  z  poprzedniej  sesji  o  podwyżce

wynagrodzenia dla Wójta Gminy?

Pan Daniel Borowik
 Wykonać zadaszenie przy wybudowanej nowej zatoce w jezdni w Łaźnisku.

Pan Krzysztof Baranowski
 W  celu  zapewnienia  bezpieczeństwa  pieszych,  a  zwłaszcza  dzieci

uczęszczających  do szkoły  konieczne  jest  ułożenie  chodnika  przynajmniej
z jednej strony jezdni w Babikach.

 Niezbędnym jest również wyznaczenie przejścia dla pieszych przez jezdnię
w obrębie szkoły podstawowej.

 Obniżyć stawki podatku od środków transportowych.
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Ad.7.

Odpowiadając  na  wolne  wnioski   Pan  Tadeusz  Tokarewicz   -  Wójt  Gminy,
stwierdził między innymi:

 W sprawach dowożenia uczniów proszę o bieżący kontakt. Problem zostanie
przekazany do PKS Białystok. Ważne, że są prowadzone kontrole dotyczące
sprawności środków transportu.

 W sprawie przebudowy drogi do Minkowiec jestem w stałym kontakcie ze
Starostwem Powiatowym i Powiatowym Zarządem Dróg w Sokółce. Udział
w  kosztach  w  naszym  budżecie  jest  zabezpieczony.  Dokumentacja  jest
przygotowywana.  W  porozumieniu  z  PZD  w  Sokółce  i  księdzem
Proboszczem  w  parafii  Minkowce  ustaliłem  potrzebę  ujęcia  w  projekcie
budowy drogi  utwardzenia  poboczy służących jako  parking na  wysokości
cmentarza. W projekcie ujęto także budowę ulicy w Minkowcach w kierunku
rzeki  Odła.  Pismo  w tej  sprawie  skierowałem do PZD już  w roku  2016.
W chwili obecnej inwestor złożył dokumenty o wydanie decyzji o ustalenie
lokalizacji  inwestycji  celu  publicznego.    Czyni  się  starania  odnośnie
wyprowadzenia  linii  wodociągowej  ze  wsi  Minkowce  w  stronę  Usnarza
Górnego przed  budową ulicy, by później nie niszczyć nawierzchni. 

 Badania  odprowadzanej  wody  z  oczyszczalni  były  robione  przez  WIOŚ
w Białymstoku.  Za  przekroczenie  dopuszczalnych  norm od stycznia  2014
roku Podlaski Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska w Białymstoku
ukarał Gminę Szudziałowo karą pieniężną w wysokości 88 tys zł. Szczegóły
są zawarte w decyzji. Dzięki temu, że planujemy modernizację oczyszczalni
kara  została  warunkowo  zawieszona.  Złożyliśmy  wniosek  do  Urzędu
Marszałkowskiego na dofinansowanie tej inwestycji.

 Konieczne jest wykonanie nowego ujęcia wody w Szudziałowie oraz budowa
pompowni wody w Zubrzycy Wielkiej i Suchyniczach.

 Na  koniec  2016  roku  wystąpoły  zobowiązania  wymagalne  w  związku
z  realizacją  potrzeb  mieszkańców  oraz  nieplanowanym  wydatkiem
w związku z przegraną rozprawą sądową. Na mocy wyroku sądu musieliśmy
w październiku wypłacić wykonawcy hali sportowej kwotę 170 tys. zł, po
odliczeniu 90 tys zł z wygranej rozprawy o podłogę.

 Ustawa  nakłada  obowiązek  zatrudnienia  Sekretarza  Gminy.  Na  brak
Sekretarza kierowane były skargi do Prokuratury.

 Radni podczas sesji często zgłaszają wnioski na realizację zadań. Trzeba więc
decydować czy spłacać zadłużenie, czy inwestować.

 Na  budowę  przystanku  w  Łaźnisku  trzeba  więc  wygospodarować  środki
własne  albo ubiegać  się  o  środki  z  zewnątrz.  W październiku zgłaszałem
propozycje  umożliwiające  uzyskanie  oszczędności.  Nie  uzyskały  jednak
akceptacji Rady i uchwała o utworzeniu CUW została odrzucona.

 Sprawa  przejścia  drogowego  w  Babikach  zostanie  przekazana  do  PZD
w Sokółce.
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 Zmiana stawek podatku od środków transportowych przekazana zostanie do
analizy Komisjom Rady Gminy.

 Sprawa budowy hali sportowej oraz usunięcia usterek jest rozstrzygana przez
sąd. Negocjacje z wykonawcą by usunął usterki nie przynoszą efektu. Można
mieć zastrzeżenia do projektanta, który taki obiekt zaprojektował. Wielkość
okien,  kubatura  budynku  oraz  sposób  ogrzewania  nie  zapewniają
odpowiedniej temperatury w obiekcie.

Pan Stanisław Nicewicz
 Izolowania wymagają przewody doprowadzające ciepło na halę.

Pani Elżbieta Irena Kędyś
 Obecny Wójt zmaga się z wykonawcą hali, z sądami, mimo że nie ponosi

winy za sposób budowy czy rozliczenie budowy hali sportowej.

 Ad.8.

Do  treści  protokołu  z   XVIII  sesji  uwag  nie  wniesiono  i  został  on  przyjęty
12 głosami, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się.

Ad.9.

Po tym wobec wyczerpania porządku Pani Elżbieta Irena Kędyś – Przewodnicząca
dokonała zamknięcia  XIX zwyczajnej sesji Rady Gminy dziękując wszystkim za
udział.

PRZEWODNICZĄCA
Protokołował:  Elżbieta Irena Kędyś
 Jan Muciuś


